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D V £ álasztás. Csak 
B T Ü az országgyű-
fij f B j lési képviselők 
HHhBÍ és tanácstagok 

választása? Válogatás 
rokonszenves és kevésbé 
rokonszenves személyek 
között? 

A választáson induló 
je 'öltek l i s tá ja kiala-
kult. A jelölő gyűlése-
ken a választópolgárok 
hozzászólásai épp úgy 
terveket fogalmaztak 
meg, min t ahogy a ter-
vezés p rogramja ösz-
szegződött a jelöltek vá-
laszaiban is. 

Egyetemi és főiskolai 
hallgatóink többsége 
először járul a szavazó-
u rnák elé. Első válasz-
tók. Számukra mit je-
lent a szocialista társa-
dalom programja? Mit 
je lent? Azt, hogy míg a 
József Attila Tudo-
mányegyetemen 1904-
ben 12 millió 590 ezer 
forint volt a hallgató-
ság évi ösztön d'i-e)ő-
irányzata, s ebből 8 mil-
lió 665 ezer. for int ju -
tott szociális támofe tás-
ra (pénzbeni jut tatások, 
élelmezés stb.), addig 
1967-ben az ösztöndíj-
előirányzat évi összege 
14 millió 652 ezer fo-
rint , s ebből 10 millió 
273 ezer a szociális ju t -
tatásokra eső keret . 

S a másik két intéz-
mény hasonló adata) 
meggyőzően bizonyítják 
minden egyetemi és fő-
iskolai választópolgár 
számára is, hogv ez a 
választási program nem 
az ígérgetések, délibá-
bok programja, m i n t á z 
ötven évvel ezelőttiek 
voltak, hanem a tényeké, 
következetesen megva-
lósuló célkitűzéseké. 

Színvonala* láiékozlató 

Siklós János előadása 
a kölesészkaron 

Nem volt katalógus, nem 
volt ellenőrzés, mégis na -
gyon sokan lépkedtek föl-
felé a lépcsőkön február ki-
lencediken délután há rom-
kor a bölcsészkaron. Má-
sod-harmadéves bölcsészek 
gyűltek össze, hogy meg-
hallgassák Siklós Jánosnak, 
a megyei pártbizottság t i t-
kárának előadását az 
MSZMP IX. kongresszusá-
nak határozatairól . Az elő-
adót dr. Kalocsai Dezső 
tanszékvezető egyetemi t a -
nár muta t t a be a hallgatók-
nak, akik nagy érdeklődés-
sel figyelték a gazdasági és 
kulturál is életet egyaránt 
objektíven felmérő monda-
tokat. Siklós elvtárs e lmon-
dot ta : azért tartja különö-
sen fontosnak, hogy a Il-Ill. 
ivfolydm hallgatói megis-
merjék az új gazdasági 
mechanizmus bevezetésével 
kialakuló helyzetet, mert ők 
azok, akik már az új me-
chanizmus első éveiben ki-
kerülnek az életbe. Beszélt 
az emberek á t formálódásá-
ról, arról a folyamatról, 
amely különösen a paraszt-
ság életében figyelhető 
meg. Ma azok a parasztok 
sem vállalnák ú j r a az egyé-
ni utat , ak ik annak idején 
nehezen ""téptek be a ter*-
melőszövetkezetekbe, mer t 
érzik, hogy i t t vál tak végre 
emberi emberré. Szocialista 
építésünkben egyik legfon-
tosabb teendő marad a kö-
zösségi és egyéni érdek 
egyeztetése, az egyéni ösz-

tönzés fejlesztése. Az előadó 
hangot adot t annak a vé-
leményének, hogy megfele-
lő formák között ki lehetne 
terjeszteni a pedagógusokra 
is ennek az elvnek gyakor-
lati alkalmazását: a szívvel 
és lélekkel dolgozó tehetsé-
ges tanárok munkáját kü-
lönböztessük meg a rosszul 
dolgozóktól. 

Szembe kell nézni azzal 
a ténnyel Is — figyelmeztet-
te a hallgatókat —, hogy 
a tanyarendszereket nem le-
het évek alat t felszámolni, 
a tanyai iskolákat meg kell 
erősíteni jól képzett peda-
gógusokkal. Az ál lam nem 
áldozhat pénzt olyan f ia ta-
lokra, akik végzés után nern 
haj landók tanítani . 

Különösen nagy érdeklő-
déssel kísérte a hallgatóság 
a kulturális élet változásai-
ról mondottakat , és a sze-
mekből látni lehetett, 
mennyire helyeslik a kultu-
rális célok gazdasági mód-
szerekkel történő befolyáso-
lását, azt, hogy a valóban 
értékes művek, színházi elő-
adások dotálására költsöy. 
csak az állam. 

A másfél órás előadást 
köszöntő spontán tapsból is 
megállapítható volt, hogy a 
hallgatók igénylik a szín-
vonalas tájékoztatást , ér-
deklik őket szocialista épí-
tésünk céljai és módszerei. 
Nem lett volna haszontalan 
talán, ha más évfolyamok 
hallgatói is tudomást sze-
reznek az előadásról. 

Budapesten rendezik meg jöröre 
az európai diákkonferenciát 

J a n u á r elején huszonki-
lenc ország képviselőinek 
részvételével Zürichben ren-
dezték meg az európai nem-
zeti diákszervezetek VIII. 
konferenciáját . A konferen-
cián megvitatták a jelenkori 
egyetemek ú j diákszerveze-
teinek politikai szerepét, a 
politikai akt-'vitás kérdései t 
A résztvevők egyöntetűen 
elítélték az USA vietnami 
agresszióját, trltakoztak a 

Német Szövetségi Köztársa-
ságban megéledt neofasiz-
mus és az ú j náci szerveze-
tek ellen, s szolidaritásukról 
biztosították az üldözött, ha-
ladó szeMemű portugál és 
spanyol diákokat. 

A konferencián határozat 
született a r ra vonatkozóan 
is, hogy a következő IX. 
Európai Diákkonferenciát 
Budapesten rendezik meg 
1968 j anuár jában . 

Gyógyszerészek 
avatása 

F e b r u á r 4 - é n a S z e g e d i 
Orvostudományi Egyetem 
r e n d k í v ü l i - « y i l v á n o s ü n n e p é -
lyes tanácsülésén ava t ták a 
közelmúltban sikeres doktori 
szigorlatot te t t jelölteke* 
gyógyszerészdoktorokká, va-
lamint az eredményesen ál-
lamvizsgázott hallgatókat 
gyógyszerészekké. A tanács-
ülésen, ami t az egyetem rek-
tora, dr. Tóth Károly egye-
temi t anár nyitott meg, elő-
ször a gyógyszerészdoktoro-
kat avat ták, akik kérését dr 
Szentessyné Száméi Irén ter-
jesztette az egyetemi tanács 
elé. Dr. Nóvák István kari 
dékán ismertet te az öt jelölt 
eddigi munkásságát , m a j d 
László Viktor, Mezey Géza, 
Papy Lajos, Sallay János, és 
dr. Szentessyné Száméi Irér. 
letette a gyógyszerészdoktor) 
esküt, amely után a tanács 
kézfogással az egyetem dok-
toraivá fogadta őket. 

Az idén végzett 55 gyógy-
szerészjelölt avatását kérte 
ezután az egyetemi tanácstól 
Barna Imre, m a j d az esküt 
tett f ia talokat á Gyógysze-
résztudományi Ka r dékánja 
avat ta gyógyszerészekké. 

Az ú j gyógyszerészek a 
következők: Ambrus László, 
Arany.... Kc*a,. Bamkó Ida, 
Bandula Éva, Barna Imre, 
Barzó Éva, Becsy István, 
Berente Erika, Bogárdi Mé-
szöly Eszter, Demartsik Ilona. 
Elek A. Éva, Endreffy Emő-
ke, Egertz Péter, Falkay 
György, Faragó Gáspár, Fa-
zekas Éva, Halász Zsuzsanna. 
Harsányi Mária, Hernádvöl-
gyi Erzsébet, Horváth Zol-
tán, Hőnyi Jolán, Karamán 
Miklós, Kincses Éva, Kiséry 
Csaba, Kocsis Imre, Kovács 
Éva, Körmöczy Magdolna, 
Lovász Katalin, Lőrincz Zsu-
zsanna, Mészáros Erzsébet, 
Nagy Ilona, Nagy Jul ianna. 
Nagy Mária, Palásti Ilona 
Pap Tamara , Pelle Mária, 
Pelle Pál, Plavecz Mihály, 
Pocsai Eszter, Ráthonyi 
György, tlomsics Klára, 
Scholtz Márja , Schuth Mar-
git, Selmeci Eszter, Somogyi 
Mária, Somodi Margit, Szi-
rony János, Tamási Jul ianna, 
Taskovis Lajos, Tóth Má-
ria, Töttös Sára Zsuzsanna, 
Üjhelyi Katalin, Varga Il-
dikó, Varga Katal in és Zá-
deczky Sándor. 

Beszélgetés eredményekről és feladatokról. 
Dr. Szabó Zoltán, tudományegyetemünk rektora és n k a 

Pál művelődésügyi miniszter. 

Február 10-én Szegedre 
utazott llku Pá l művelődés-
ügyi miniszter. A délutáni 
órákban a miniszter dr. Ka-
hulits László minisztériumi 
főosztályvezető, Horváth 
Márton, a minisztérium tit-
kárságának vezetője, va la -
mint Siklós János, a megyei 
és Sípos Géza. a városi 
pártbizottság t i tkára kísé-
retében látogatást tett a Jó-
zsef Attila Tudományegye-
temen. 

Az egyetem Dugonics téri 
rektori hivatalában dr. Sza-
bó Zoltán akadémikus, 
egyetemi tanár , tudomány-
egyetemünk rektora fogad-
ta a vendégeket. Köszön-
tötték a művelődésügyi mi-
nisztert az egyetem rektor-
helyettesei, a kari dékánok, 
tudományegyetemünk pá r t -
bizottságának t i tkára és az 
egyetem gazdasági főigaz-
gatója, akik részvételével 
igen ta r ta lmas és sokolda-

lú megbeszélés zajlott lej 
amely során Ilku Pál szá-
mos kérdésre válaszolt. 

A beszélgetés során olyan 
problémákról esett szó* 
mint a végzős hallgatók el-
helyezése, az egyetemi inc 
tézetesítési program, a 
nyelvoktatás rendszerének 
további erősítése, az egye-
tern fejlesztésének távlatai, 
az oktatói létszámkeret bő-
vítésének lehetőségei, a 
szakosított egyetemi képzés 
fejlesztése, az egyetemi 
építkezések ütemének kér-
dései, va lamint egyéb ok« 
tatáspolitikai problémák. 

A mindvégig közvetlen 
hangú beszélgetéfc végén I l -
ku Pál művelődésügyi mi -
niszter további eredményes 
munká t kívánt a József At -
tila Tudományegyetem min-
den oktatójának, dolgozójá-
nak és hal lgatójának. A m i -
niszter az esti órákban u ta -
zott vissza Budapestre. 

Cseterki Lajos 
és dr. Szabó Zoltán látogatása 

Szegeden 
Február 17-én Szegedre 

utazott Cseterki Lajos, az 
MSZMP Központi Bizottsá-
gának t i tkára és dr. Szabó 
Zoltán egészségügyi nrnisz-
ter. A vendégek részt vettek 
az MSZMP Csongrád me-
gyei végrehaj tó bizottságá-
nak ülésén, ahol Győri (Im-
re, a megyei pártbizottság 
első t i tkára bevezetője után 
Cseterki Lajos tar tot t tájé-
koztatót a Központi Bizott-
ság legutóbbi ülésén elhang-
zottakról. 

A végrehaj tó bizottság .ülé-
se után a megyei pártbizott-

ságon Cseterki Lajos és dr . 
Szabó Zoltán megbeszélést 
tartot t időszerű egyetemi és 
tudománypolit ikai kérdések-
ről. A megbeszélésen részt-
vett orvosegyetemünk rekto-
ra, dr. Tóth Károly egyete-
mi tanár és dr. Földes Jó-
zsef docens, az egyetemi 
pártbizottság t i tkára ís. A 
délutáni órákban a Szegedi 
Orvostudományi Egyetem 
rektori hivatalában találkoz-
tak a vendégek egyetemün'S 
professzoraival, oktatóival. 


